
 
 

 

Estimades companyes i estimats companys, 

 

Ahir dimarts 8 de setembre, al migdia, tinguérem reunió del Comité de Seguretat i Salut (per a aclarir, el 

CSS és un òrgan format per dues parts: d'una banda, les i els delegats sindicals de prevenció, triats per les 

juntes de personal, i per l'altra, per representants de l'Administració institucional, entre els quals van estar 

el gerent i la vicegerent de coordinació econòmica i de serveis). D’aquesta reunió SATTUi eixí molt 

decebut. 

 

L'objectiu: informar-nos (que no acordar) dels dos últims documents que l'Administració institucional ha 

preparat per a iniciar el curs: la Instrucció de la Gerència de la UVEG sobre mesures preventives..., amb 

referència 17/2020 (que actualitza la 07/2020) i una nova versió de les "Directrius Generals de Prevenció 

i Protecció enfront de la COVID-19 en l'Àmbit de la Docència Presencial del curs 2020-21", que tant el 

gerent com la vicegerent van justificar i explicar. 

 

Ja estan disponibles en el web oficial: 

 Directrius Generals de Prevenció i Protecció front a la COVID-19 

 IUV 17/2020 

 

Per casualitat, quan s’obrí el torn d'intervencions, SATTUi intervingué en primer lloc, i ho féu amb dues 

crítiques globals: 

 

En primer lloc, tot el material publicat per la institució (instruccions, directrius, guies...) d'actuació contra 

la pandèmia, semblen estar fetes pensant sols en el personal d'administració i serveis (distàncies, 

pantalles, teletreball, repartiment d'espais...), i que fa l'efecte que s'han oblidat del professorat, i sobretot 

de la docència (que també involucra a PAS). 

 

De fet, en els dos documents que ens van presentar molt poc es diu sobre el professorat, malgrat que un 

dels documents porta el títol de "directrius generals de prevenció i protecció enfront de la COVID-19 en 

l'àmbit de la docència presencial del curs 2020-21", i res sobre com es garantirà la seguretat del 

professorat, excepte un paràgraf en què es diu que "tant el professorat com l'estudiantat reduiran al 

mínim imprescindible la seua presència física en els centres" i que s’ha de donar la classe amb màscares 

higièniques (el que provocarà que siga difícil fer-se entendre a partir de la tercera fila), així com que el 

professorat que haja estat reconegut com a vulnerable haurà de demanar al seu centre, "prèvia 

justificació", màscares FFP2. I una novetat, que cada centre disposarà d'una sala on ficar aquell 

professor/a que presente sospites de contagi (??). 

 

La segona crítica fou per l’acta de l'anterior reunió que calia aprovar, no contenia res del que els delegats 

sindicals vam dir, per la qual cosa no era clar què havíem d'aprovar, tampoc no hi havia conclusions. 

 

A continuació, el nostre delegat traslladà les preguntes i preocupacions que ens heu fet arribar alguns i 

algunes de vosaltres aquests dies, a més d'unes altres que hem anat veient vindre. Destaquem algunes 

preguntes i les seues respostes: 

 

- Què passarà amb els i les "especialment sensibles" que el mateix Servei de Prevenció (SPMA) ha avaluat 

i reconegut com a tals? Per què aquestes persones no han estat classificades en algun dels grups de nivell 

https://www.uv.es/preven/noticies/covid19/9%20sep%20directrius%20prevencio%20centres%20curs%202020-2021%20v1.2.pdf
https://webges.uv.es/uvTaeWeb/MuestraInformacionEdictoPublicoFrontAction.do?accion=inicio&idEdictoSeleccionado=24391


 
 

de risc que la pròpia normativa del SPMA deia? La resposta va ser que sí s'ha fet (encara que, en algunes 

valoracions que ens heu enviat, no n’hem vist en cap, igual és casualitat...). 

 

- Si hi hauria provisió de màscares, especialment quan per ser personal de risc es requerira FFP2. Resposta: 

sí, encara que el personal valorat com "especialment sensible" haurà de sol·licitar-ho en el seu centre, i 

justificar-ho. Sols si en l'informe de valoració remés es recomana l'ús d'aquesta mena de màscara. (SATTUi 

proposà que fóra per a tot el personal valorat com d'especial sensibilitat, encara que no es recollira en 

l'informe aqueixa recomanació, ja que els informes s’han fet en diferents períodes de temps, amb 

informació canviant. Resultat: no s'ha recollit el suggeriment). 

 

- La que trobem més important: per què no s'han publicat, malgrat la nostra insistència (UGT i SATTUi ho 

sol·licitàrem per escrit al juliol) els plans de contingència i continuïtat que han elaborat els responsables 

de cada centre? Opinem que tant el professorat com l'estudiantat tenen dret a conéixer en quines 

condicions es realitzarà la docència, abans que aquesta comence. 

 

- Com s'anava a controlar l'accés a les aules? Resposta: ens van remetre al Pla de Contingència del Centre 

(que no coneixem). 

 

Punts que van ser compartits per altres sindicats. 

 

Algun company va plantejar una pregunta molt interessant: com s'anaven a gestionar les substitucions 

del professorat que resulte contagiat. La resposta: que esperen que només siguen casos puntuals (creuem 

els dits!). 

 

Una companya i un company coincidiren en plantejar el tema dels aires condicionats, punt que també 

portàvem en les nostres preguntes. Resposta: s'havien donat instruccions als serveis tècnics de 

manteniment perquè es procurara prendre aire de l'exterior (pel que sembla un dels riscos és que els AC 

distribueixen els virus). 

 

Altre company preguntà si aquests documents havien estat consensuats amb les altres universitats 

públiques (una mala recepció del seu micro impossibilità sentir clarament la seua intervenció). 

 

Respecte al segon document que se'ns va presentar, l'actualització de la Instrucció de Gerència 07/2020 

ja publicada com a 17/2020, que substitueix a aquella, SATTUi també demanà que es corregira el títol del 

punt 4 per a canviar "el pla de continuïtat o contingència" pel plural "els plans", ja que cada centre té el 

seu propi, elaborat pels seus equips deganals. Resposta: no s'ha corregit. 

 

En aquest segon document també s'inclou un enllaç a una guia elaborada pel SPMA per a poder realitzar 

l'autoavaluació del risc dels mitjans utilitzats i de l'espai per a poder fer el treball a distància. Però no 

s'inclou res que puga servir al PDI ni a la docència. 

 

I s'estableix (bona notícia), que aquell professorat que, com a conseqüència de possible contagi o 

aïllament resulte en baixa laboral, aquesta es tractarà, a l'efecte de nòmina, com a accident laboral, és a 

dir no tindrà descompte en nòmina durant la seua situació de baixa. 

  



 
 

 

Insistim, i no som l'únic sindicat, que els plans han de ser coneguts per les persones a les quals afectarà 

(estudiants i professorat), i a les que no afectarà (volem saber com ho han resolt en les facultats veïnes). 

Al final -al·legant que SATTUi us anava a informar i per tant volíem estar segurs de la resposta- demanàrem 

a la representació de l'Adm. institucional que ens confirmara la negativa a fer-los públics. No obtinguérem 

tindre resposta. 

 

CONCLUSIÓ: 

 

Com no coneixem, ni coneixerem, els Plans de Continuïtat i Contingència dels centres abans d'iniciar la 

docència, no us en podem donar informació. Haureu de demanar-los als responsables del vostre centre. 

Ens consta que alguns equips deganals tenen una actitud molt positiva, uns altres no tant. 

 

Per això, us deixem caure alguns possibles problemes perquè comproveu si han estat resolts en el pla 

del vostre centre: 

 

1) Com el/la professor/a es farà entendre als i les estudiants quan parle amb la màscara? (l'ús de 

micròfons portables -damunt i prop de la boca- no el recomanem, ni tan sols tocar-los). 

 

2) Tema dels AC i ventilació de l'aula (la directriu sobre docència presencial, que té rang superior, diu que 

s'han de mantindre les finestres obertes). 

 

3) Provisió de màscares (especialment FFP2 per al personal "d'especial sensibilitat" i quina justificació se'ls 

exigirà per a donar-les). 

 

4) La primera fila de les aules queda buida o a la distància suficient (la directriu diu que no es recomana 

la instal·lació de mampares en les taules del professorat). 

 

5) Compliment de l'aforament (la nova Instrucció de Gerència 17/2020 estableix una distància mínima 

d’1'5 metres entre persones, en els espais de gran afluència de persones es reduirà a 1/3 de la seua 

capacitat; i la directriu sobre docència presencial esmentada estableix, als laboratoris docents, 5 m² per 

cada estudiant -dividint els m² de l'aula, aquestes dades les tenen en consergeria, per 5 et dóna 

l'aforament màxim). I com es resoldrà si alguna aula no ho compleix. 

 

6) Si una mateixa aula serà compartida o no per més d'un grup (la directriu diu que s'evite, s.q.s.p., que 

una aula siga compartida per més d'un grup en una mateixa jornada o torn. També que un o una estudiant 

ha d'ocupar el mateix lloc durant una mateixa jornada). 

 

7) Com es controlarà que l'estudiantat siga a l'aula uns minuts abans de començar la classe, i que arribe a 

l’aula i al seu seient respectant la distància social d’1'5 m al llarg de tot el seu recorregut. 

 

8) Què s'ha de fer, i a qui correspondrà fer-ho, si alguna o algun estudiant s'equivoca o no respecta les 

normes, especialment en aquells plans/centres que hagen establit l'alternança de subgrups (un dia la 

meitat i l'altre l'altra meitat). 

 

Salut i sort (la necessitem)!! 


